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Dagsorden og referat 
       

Mødets art: Dato: Tidspunkt: Lokale: 

 
VFO arbejdsgruppemøde 9. januar 2025.  12.00-14.00 D0.06 

Ordstyrer: Jette Duus Hansen Referent: Jette Duus Hansen 

Fraværende 
var 
repræsentant
er for: 

 

 

 

Til stede var 
repræsentanter 
for: 

Pernille Rohde. Uddannelsesleder SSA, Social og 
Sundhedsskolen. 

Marianne Rask. Uddannelseskoordinator, Nyborg 
kommune 

Kristina Børsholt. Uddannelseskoordinator, 
Kerteminde kommune 

Claus Sander. Uddannelseskoordinator, Odense 
kommune.  

Lea Bock. Elev administration, Social og 
Sundhedsskolen.  

Merete Hald. Elev administration, Social og 
Sundhedsskolen. 

Jette Duus Hansen. Elev administration, Social og 
Sundhedsskolen. 

1 Velkomst og evt. 
bemærkninger vedr. referat fra 
seneste møde.  

Ingen bemærkninger til seneste referat  

 

 

2 Endelig godkendelse, eller 
prioritering af dagsordenen. 

Dagsorden godkendt 

2 punkter tilføjet under eventuelt.  

3 Særligt vigtigt generelt nyt fra 
skolen. 

Pernille 

Velkommen til Merete Hald og Lea Bock som fremover vil tage sig af 
administrationen omkring VFO-elever  

På grundforløbet starter der i dette forår 2025, 3 SSA hold samt 4 SSH 
hold i Odense. I Middelfart starter der 1 hold og i Svendborg 2 hold. Vi 
følger stadig prognosen tæt.  

4 Særligt vigtigt generelt nyt fra 
oplæringen 

Marianne Rask: I Nyborg kommune er der nu lavet beregninger på det 
nye projekt ”Godt på vej i uddannelsen” Projektet handler om trivsel 
som elev, og sætter fokus på elevens arbejdsliv. Fastholdelsesprocenten 
er blevet væsentlig bedre efter igangsættelsen af dette projekt. Nyborg 
kommune er gået fra 50% til 3% 

mailto:sosufyn@sosufyn.dk
https://o365itcfyn-my.sharepoint.com/personal/mipi_sosufyn_dk/Documents/Dokumenter/INDESIGN/Designguide/www.SOSUFYN.DK


 
 

S O C I A L -  O G  S U N D H E D S S K O L E N  F Y N  +  O D E N S E     S V E N D B O R G     M I D D E L F A R T  +    
T L F .  6 3  1 0  2 7  0 0  +  S O S U F Y N @ S O S U F Y N . D K   +   W W W . S O S U F Y N . D K  

Side: 2 

Sygefraværsprocenten er nede på 6% blandt elever.  

Nyborg har ansat flere elever end forventet.  

Claus: Intet nyt fra Odense Kommune.  

Kristina: I Kerteminde kommune skal Rammerne for læringsmiljøet 
beskrives, for at få afklaring på hvad der skal være tid til i forhold at være 
vejleder. Der udarbejdes en mini strategi i en arbejdsgruppe, hvor de 
skal arbejde med dette. 

Der er arrangeret en temadag sammen med vejlederne. Udgangspunktet 
er at tale læringsmiljø for eleverne.   

5 Orientering fra SOSU-LUU- 
Pernille Rohde 

Strategisk LUU var den 5/12 kan læses på skolens hjemmeside.  

Vi beslutter at vi fremover hver især læser op drøftelser og beslutninger 
taget i LUU. Punktet udgår derfor i dette regi.  

6 Evaluering af VFO i efteråret 
2024 

Arbejdsgruppen gennemgår feedback og evaluere på seneste afholdelse 
af VFO.  

Arbejdsgruppen fortsætter med den struktur der er fastsat i forbindelse 
med den nye VFO-opgave.  

VFO fortsætter med at starte mandag kl. 10.05 på skolen i samarbejde 
med repræsentanter fra kommunerne, hvor holdene er samlet til fælles 
info fra kommunerne. Herefter er der tid til spørgsmål og cafe. Kl. 11.30 
slutter besøget fra kommunerne, og eleverne arbejder videre med VFO 
materialet sammen med underviser på eget hold.  

Program:  

kl. 10.05-11.00 Holdene er samlet, oplæg fra kommuner.  

Kl. 11.00-11.30 Cafe ved de enkelte kommuner. Elever kan spørge den 
enkelte kommune.   

12.00-15.15 Eleverne arbejder på eget hold med egen underviser med 
VFO-opgaven. Forberedelse til resten af ugen.  

Arbejdsgruppen beslutter at der ønskes bedre hjælp til at koordinere 
dagen, flere kommuner skal have besked om dagens indhold, ved fx 
kalenderinvitation og påmindelse via mail. Jette Duus sender 
påmindelse til alle kommuner, forud for ugen. 

Odense kommune informerer også om at de har ændret i deres 
procedure for modtagelse af VFO-elever. Her får de oplæringssteder som 
modtager VFO-elever i alt 3 påmindelser inden eleven starter. Dette for 
at sikre en bedre modtagelse.  
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7 Kommende VFO. I foråret 2025 Arbejdsgruppen beslutter at vi fortsætter med samme struktur i forårets 
VFO i 2025 Se program i punkt 6 

Den nye opgave og strukturen for VFO er stadig ny, vi afprøver derfor 
denne struktur i minimum 2 år før vi laver væsentlige ændringer.   

8 Er der mulighed for 
undervisning i uge 7 for GF2 
2501 

v. Marianne, Nyborg 

 

Ønske fra kommunerne om at eleverne kan modtage onlineundervisning 
i uge 7. Grundet ferie for eleverne.  

Skolen har skemalagt undervisning i uge 7 som forespurgt.  

Eleverne kommer til at tilmelde sig et emne, og modtager online 
undervisning.  

Der kommer en udmelding omkring dette snarest.  

9.  Der er forespørgsel på, 
hvorvidt eleverne kan komme 
ud i oplæring i 5 dage i stedet 
for 4 dage? 

v. Claus, Odense 

 

Vi fastholder den nye struktur med en 4 dages VFO-uge.  

Minimum i en 2 års prøveperiode, før vi igen laver om i struktur.  

10.  Evt.   

Læringsoplæring v. Kristina 

Fremtidig mødestruktur v. 
Pernille 

Læringsoplæring 

Elever med gymnasial baggrund, der ikke skal have et Grundforløb 2, 
kommer ikke i VFO.  

I stedet er vi i færd med at planlægge projektdage, hvor eleverne, i løbet af 
1.skoleperiode, har mulighed for at komme i læringsoplæring 

Der er indkaldt til et møde om dette. På arbejdsgruppens næste møde vil vi 
evaluere dagene. 

Vi drøfter dette punkt på næste møde.   

Fremtidig mødestruktur: 

Med udgangspunkt i kommissoriets beskrivelse, omhandlende 
samarbejdende aktiviteter på Grundforløb, ønsker vi at nedbringe 
arbejdsgruppens arbejdstid ved at justere i punkterne på dagsordenen.  

Fremadrettet vil vi justere indholdet på disse møder, til kun at omhandle 
elever i VFO. Planlægning, evaluering og justeringer heraf.  

Vi beslutter at 2 samarbejdende møder årligt er tilstrækkeligt. Vi placerer 
møderne i maj og oktober. Maj mødet placeres imellem Grundforløb og 
maj optagets VFO-uge. Mødet i oktober placeres inden VFO i efteråret.  

Jeg justerer de allerede indkaldte møder samt indkalder til 2 nye.  

Fremover afholdes møderne på en time, gerne omkring middag.   
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